
Днями з ініціативи Адміністрації 
зони відчуження та безумовного (обо- 
в' язкового) відселення відбулася на
рада робочої групи, на якій обгово
рювалася перспектива будівництва на 
території зони або неподалік від неї, 
в районі міста Славутича, теплової 
газової електростанції.

Об' єкт “Укриття” , зона відчуження, Чор
нобильська АЕС, соціальний розвиток Сла
вутича - ці слова часто лунають з парла
ментських трибун не лише Верховної Ради 
України, а й великих світових форумів. 
Вони взаємопов'язані, вони хвилюють гро
м а д ськ ість  планети . С ю ди надходять 
значні кошти, з цією метою створений най
по туж н іш и й  у кра їн і Ч о р н о б и л ьсь ки й  
фонд.

За р іш енням  П р е зи д е н та  У кра їн и  
діяльність його з січня 1999 року буде при

Інтерв' ю для преси дає начальник 
АЗВ Олександр ГРЕБЕНЮК.

зупинена і фінансування названих об ' єктів 
провадитиметься з державної скарбниці. 
“ Велика сімка” країн-донорів та ЄБРР по
ставили умову нашій державі: закрити Чор
нобильську АЕС до 2000-го року. Лише тоді 
виконуватиметься їхня програма переве
дення “ У кр и ття ” в е ко л о г іч н о -ч и с ти й  
об“єкт.

П релю дією  цієї наради була зустр іч 
більше року тому зацікавлених осіб з Голо
вою Ради безпеки та оборони України Во
лодимиром Горбуліним. Він відверто ска
зав, що було б непогано виробити відповідні 
ідеї та, навіть, “прожектні” пропозиції, які б 
дозволили названі проблеми вирішити. Ви
конуючи це доручення, Адміністрація зони 
відчуження спільно з відомим інститутом 
ядерних досліджень та інститутом “ Київ- 
енергопроект" розробили “ Концепцію бу
д івництва газової електростанц ії в зоні

відчуження” . Згідно з поданими перспек
тивними проектами тут заплановано ство
рити джерело досить значної потужності 
електроенергії - від 3 до 6 мільйонів ме
гават. Це дало б зм огу не лише викорис
тати всі наявні тут виробничі резерви, 
людські ресурси, поліпшити енергосисте
му України, а й продавати енергію  на екс
порт. Щ о дозволило б заробляти кошти, 
які могли б піти на ліквідацію  наслідків 
Чорнобильської катастрофи, соціальний 
розвиток зони відчуження та міста Сла
вутич.

- Питання робочих місць у північних ре
гіонах України, а особливо в місті енерге
тиків, особливо хвилює наш уряд, - гово
рить начальник АЗВ Олександр Гребенюк.
- Десятки фахівців можуть бути задіяні на 
будівництві та експлуатації електростанції, 
яка на території зони відчуження або не
подалік, сподіваємося, згодом  буде зб у 
дована. Вочевидь, за українсько-російсь-
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ким проектом. Його вартість 
найближчим часом будемо 
обговорю вати, щоб мати 
можливість вести мову з 
потенц ійним и інвестора
ми. Основним з них, за на
шими планами, буде ро 
сійський “ Газпром” . Чому 
він? Тому що будуємо га
зову електростанцію . Це 
буде не державне підри- 
ємство, а акціонерне това
риство і споруджуватиметь
ся не на кошти держави. 
Але для того, щоб переко
нати інвесторів вкладати 
гроші, треба, в першу чер
гу, самим зрозуміти, що ми 
хочемо збудувати і, голов
не, знайти аргументи, які б 
змусили партнерів вклас
ти гроші.

На нараді робочої гру
пи було прид ілено  най 
б ільш е уваги  сам е цим 
питанням. Детально обго
ворена, вважаю, перспек
тивна концепція будівниц
тва електростанції о р га 
нізаціями, які добре зна 
ють ринок, вміють споруд
ж увати  по д іб н і о б “ єкти . 
Для нас дуж е важ ливо, 
щ об н а п р и к ін ц і ж овтня  
доповісти уряду, що доку
мент про будівництво уз 
годжений з інвесторами і 
взяти дозвіл  на сп о р уд 
ження о б “єкту.

-  Скільки робочих місць  
планується відкрити після  
затвердження проекту?

- За нашими підрахун
ками у будівництві візьме 
участь б л и зько  чотирьох 
тисяч осіб. Об“єкт плануєть
ся збудувати за сім років. 
Але за ідеальних умов зм о
же в короткий час запра
цю вати  перш а половина  
станції.

-  Коли планується р о з 
почати будівництво?

- Якщо все буде гаразд, 
то у наступному році. Ф ор 
сув а н н я  д уж е  ва ж л и ве , 
тому що, на жаль, економ і
ка кра їни  переж иває  н е 
легкі часи і треба підніма
ти виробництво.

- Чому саме газова? - 
залучаємо до розмови д и 
р е кто р а  ін сти туту  “ Ки їв - 
енергопроект” Олександра 
Третякова.

- Розглядали різні ва
р іа н ти  та ти п и  с т а н ц ій . 
А том н а  в ід пал а  о д р а зу , 
тому що нас не зрозум іє  
м іжнародна співдружність. 
З упи ни л и ся  на тепл ов ій . 
Парогазова у двобої з твер- 
дим  паливом  пе р е м о гл а  
беззаперечно. П о-перш е, 
обладнання газових блоків 
дає зм огу збудувати стан
цію у значно коротший час, 
ніж інші. Вартість теж удвічі 
дешевша, ніж вугільна. О с
таннім аргументом є надія

на б е з п р о б л е м н е  о д е р 
жання гол уб ого  палива з 
Росії, а з вугіллям, як ви 
знаєте, у нас перебої і цьо
го  палива нав іть на нині 
д ію ч і те п л о в і с т а н ц ії не 
вистачає.

-  Є вже под ібн і анало
ги станцій у  нашій країн і?

- Чисто газової поки що 
немає. Кілька турбін на го 
лубому паливі працюють у 
Сімферополі, зараз іде пе
реобладнання під газ Д ар 
ницької станції столиці. У 
світі таке обладнання ш и
р о ко  р о з п о в с ю д ж е н о . 
В о н о  б е з п е ч н е , п р а ц ю є  
надійно, без проблем...

Єдине питання, яке на 
нараді робочої групи було 
спірним і довго обговорю 
валося, - це визначення  
майданчика під будівницт

во о б ' є кту . П ра ц ів ни ки  
інституту “ Київенергопро- 
е к т ” схильн і зупинитися  
на вар іанті “ колиш нього  
аеродром у” , що поблизу 
С л а в у ти ч а . Д и р е к т о р  
ЧАЕС Віталій Товстоногов 
переконаний, що кращ о
го місця, ніж споруди та 
о б л а д н а н н я  ЧАЕС - не 
знайти.

На закінчення засідан
ня О лександр Гребеню к 
к ілька разів  п ідкреслив , 
що будівництво теплової 
станції ні в якому разі не 
п о в “ яза н е  із за кр и ття м  
Ч орнобильсько ї АЕС. Де 
її будувати - буде визна
чено  п ізн іш е , п ісля д е 
т а л ь н о го  р о з гл я д у  вс іх  
проектних варіантів.
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